
مدیرکل تامین اجتماعی اس��تان قم گفت: امسال 
82 ه��زار و 667 میلیارد تومان در س��طح کش��ور 
برای بیمه مصارف تعیین کرده اند، متاسفانه استان 
قم در پرداختی ها براس��اس قوانین دچار مشکلات 
زیادی اس��ت. مجتبی موس��وی در حاشیه بازدید 
حجت الاسلام ذوالنور، نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی از بیمارس��تان امام رضا)ع(  افزود: 
در س��طح استان قم در تلاشیم خدمات بیمه ای را 
ارتق��ا دهیم و خدمات در جهت حمایت از اقش��ار 
ضعیف و کارگر س��وق پیدا کند. وی  تصریح کرد: 
س��ال گذشته تامین اجتماعی 731 میلیارد تومان 
در استان قم درآمد داشته است اما 2 درصد بیش از 
این رقم مصارف داشتیم که این امر بار مالی ایجاد 
کرده و توان ما را گرفته است. اگر خدمات بیمه ای 
در حوزه درمان جدا می ش��د می توانستیم تحولات 
بهتری در حوزه سلامت ایجاد کنیم. مدیرکل تامین 
اجتماعی استان قم ادامه داد: تامین اجتماعی با 43 
میلیون نفر تحت پوشش در کشور یک فرصت برای 
کشور است. در حال حاضر 40 هزار مستمری بگیر 
در اس��تان قم از خدمات تامین اجتماعی بهره مند 
هس��تند و 740 هزار نفر بیمه ش��ده در قم داریم 
که البته س��هم قم س��همی واقعی نیست و باید با 
حمایت ه��ای لازم خدم��ات بیمه ای توس��عه یابد. 
موس��وی یادآور شد: تامین اجتماعی با بحران های 
اقتصادی بالایی مواجه اس��ت و با تلاش توانستیم 

بحران ها را رفع کنیم. وی تصریح کرد: اسفندماه 70 
میلیارد تومان پرداختی در قم داشتیم که رقم قابل 
توجهی است. در این راستا بیمه و تامین اجتماعی 
نیاز به حمایت دارند. مدیرکل تامین اجتماعی استان 
قم اظهار کرد: سال گذشته تنها 800 میلیارد تومان 
در کش��ور در زمینه طرح های ساختمانی وصولی 
داش��تیم در صورتی که باید 2 هزار میلیارد تومان 
وصولی صورت می گرفت. وی در پایان عنوان کرد: 
137 میلیارد تومان معوقات در استان قم داریم که 

باید مجلس شورای اسلامی و دولت برای جلوگیری 
از فرار بیمه ای راهکاری اتخاذ کنند.

اقدام�ات در بیمارس�تان ۱۰۰۰ تختخوابی قم  ■
مناسب نیست

آیت الله جعفر س��بحانی، مرجع تقلید شیعیان 
گفت: درب��اره بیمارس��تان 1000 تختخوابی قرار 
بود خبرهای خوش��ی به گوش برسد اما متأسفانه 
کارها آن طوری که باید پیش برود، انجام نمی شود.
آیت الله جعفر س��بحانی در دیدار با رئیس دانشگاه 

علوم پزشکی قم که در دفتر این مرجع تقلید برگزار 
شد، اظهار داش��ت: ارتباط فقه با طب یک ارتباط 
تنگاتنگ است و در واقع علمی نبوده که مانند علم 
طب رابطه مس��تمری با فقه داش��ته باشد. مرجع 
تقلید شیعیان با اشاره به اهمیت کار طبابت بیان 
کرد: از مراجع در اکثر مسائل پزشکی مانند مرض 
قند و... سوال می کنند که ما یک جواب کلی به آن 
می دهیم بنابراین ریز این مشکلات و سوالات را اطبا 
باید جوابگو باشند. وی با بیان اینکه در همه مسائل 
پزشکی فقها نیاز به اطبا دارند، تأکید کرد: مردم در 
مس��ائل مختلفی از مراجع در رابطه با نماز و روزه 
سوال می کنند که مراجع به عنوان کارشناس جواب 
می دهند و کار پزش��کی را هم باید اطبا پاس��خگو 
باشند. آیت الله سبحانی با تأکید بر اینکه باید مشکل 
زیرمیزی در میان اطبا حل ش��ود، عنوان کرد: باید 
بخشی از کارهای طبابت برای رضای خدا و بخشی 
دیگر برای خود آنان باشد و در این زمینه مشکلاتی 
وج��ود دارد. وی تصریح کرد: اطب��ا باید به افرادی 
که به آنان ب��رای بیماری مراجع می کنند اهمیت 
ویژه ای دهند به دلیل اینکه ممکن اس��ت بعضی 
از مردم مش��کلات مالی و مختص خود را داش��ته 
باش��ند. مرجع تقلید شیعیان بیان کرد: در ارتباط 
با بیمارس��تان 1000 تختخوابی قرار بود خبرهای 
خوشی به گوش برسد اما متأسفانه کارها آن طوری 

که باید پیش برود، انجام نمی شود.
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پرداختی بیمه ها مشکلات زیادی دارد
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ماجرای یک افتتاح صوری دیگر
وزیر هم از پس یک استخر 

کوچک برنیامد
اس��تخر پلدختر که حالا بیش��تر از 8 سال 
اس��ت مردم را منتظر نگه داشته با افتتاح وزیر 
ورزش ه��م رن��گ بهره برداری به خ��ود ندید، 
پروژه ای که به فهرس��ت افتتاحیه های صوری 
مسؤولان اضافه ش��د. سیدحمیدرضا کاظمی، 
نماینده مردم پلدختر در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با مهر اظهار داشت: استخر شنای  
پلدختر پس از گذش��ت 3 ماه که توسط وزیر 
ورزش و جوانان افتتاح شد هنوز به بهره برداری 
نرس��یده اس��ت.  وی گفت: با توج��ه به اینکه 
استخر ش��نای پلدختر  در یک آیین رسمی با 
حضور وزیر ورزش و جوانان، مسؤولان استانی 
و شهرستانی افتتاح شد انتظار مردم این بود که 
فردای آن روز بتوانند از اس��تخر استفاده کنند. 
نماینده مردم پلدختر در مجلس شورای اسلامی 
با اظهار تاس��ف افزود: یکس��ری موانع کوچک 
مانند وصل گاز به  موتورخانه بهانه ای  برای عدم 
بهره ب��رداری مردم از این پروژه اعلام ش��ده که 
انتظار می رود مدیریت ورزش و جوانان اس��تان 
و شهرس��تان سریع نسبت به راه اندازی استخر 
اقدام کنند تا مردم از آن استفاده ببرند. کاظمی 
ادام��ه داد: در غیر این صورت موضوع را با وزیر 
ورزش و جوانان در میان خواهم گذاش��ت، چرا 
که پسندیده نیس��ت وزیر ورزش یک مملکت 
استخر شنای یک شهرستان را افتتاح کند اما با 
گذشت 3 ماه مردم نتوانند از آن استفاده کنند. 
وی افزود: اینگونه مسائل سوالاتی در ذهن مردم 
به وجود می آورد که مس��ؤولان تنها به صورت 
نمادین پروژه ای را افتتاح می کنند، بنابراین برای 
تعیین تکلیف استخر شنای پلدختر به مسؤولان 
استان و شهرستان تذکر و اخطار مجدد می دهم 
یا در مجلس شورای اسلامی این تذکر را به وزیر 
ورزش و جوانان می دهم. نماینده مردم پلدختر 
در مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: مردم یک 
شهرستان باید 3 ماه به خاطر وصل »پیچ گاز« 
موتورخانه استخر منتظر بمانند؟! انتظار می رود 
با وجود گرمسیری منطقه در کوتاه ترین مدت 
مشکل استخر شنا حل ش��ود. کاظمی گفت: 
چنانچه مانند س��ابق، جوانی از این شهرستان 
در فصل گرما به خاطر شنا در رودخانه کشکان 
غرق ش��ود، بدانند ن��ه خدا و نه م��ردم آنها را 
نمی بخشند، من نیز به عنوان نماینده مردم در 

این زمینه کوتاه نخواهم آمد.

خراسان رضویلرستان
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تجمع کارگران معدن 
آق دربند سرخس

کارگران معدن آق دربند س��رخس مقابل 
اس��تانداری خراس��ان رضوی تجم��ع کردند. 
کارگران معدن آق دربند سرخس دیروز مقابل 
اس��تانداری خراس��ان رضوی تجم��ع کردند. 
احسان سهرابی، رئیس کانون شوراهای اسلامی 
کار خراسان رضوی در این زمینه اظهار داشت: 
کارگ��ران ای��ن معدن 13 ماه و نیم اس��ت که 
حقوق نگرفته و فقط عیدی و پاداش گرفته اند با 
این وجود این معدن از نظر بحث بهره وری هیچ 
مش��کلی نداشته است. وی بیان کرد: مدیریت 
معدن قول مس��اعد داده بود مشکلات برطرف 
ش��ود اما در مدیریت جدید هم مشکلات حل 
نشده است. قرار بود میهمانسرای این معدن در 
سجادشهر به فروش برسد و حقوق داده شود اما 

تاکنون پرداختی انجام نشده است.

زلزله 4/1 ریشتری 
انبارالوم را لرزاند

 زلزله ای به بزرگی 4/1 ریشتر انبارالوم از توابع 
شهرس��تان آق قلا در استان گلس��تان را لرزاند. 
به گزارش مرکز لرزه نگاری دانش��گاه تهران، این 
زمین لرزه با شدت 4/1 ریشتر ساعت 18:07:41 
ش��نبه رخ داد و عمق وق��وع آن 22 کیلومتری 
زمین گزارش شده اس��ت. مرکز این زمین لرزه 
به عرض جغرافیایی 37/322 و طول جغرافیایی 
۵4/468 بوده اس��ت. مکان دقیق این زلزله 2۵ 
کیلومتری انبارالوم، 27 کیلومتری اینچه برون 
و 3۵ کیلومتری آق قلا در اس��تان گلستان بوده 
اس��ت. گفتنی اس��ت تاکنون خس��ارتی از این 

زمین لرزه گزارش نشده است.

گلستان

ادامه از صفحه اول
اص��لا ه��م قائل ب��ه این 
نیستم که چون من و پگاه اولین حمایتگران از این 
دولت بودیم گل سرسبدیم! اینطور نیست اما این 
اکثریت ناامید خطرناک است و پوپولیسم محصول 
چنی��ن دورانی اس��ت«. منیژه حکم��ت در برنامه 
جنجالی اش ب��ا آزاده نامداری هم این را تکرار کرد 
که »بدترین دوره کاری من در دولت آقای روحانی 

بوده«.
چن��دی قب��ل و در هفدهمی��ن جش��ن خانه 
س��ینما، رضا میرکریمی نیز انتق��ادات تندی را به 
دولت روحان��ی وارد کرده و گفته ب��ود: »از خودم 
خجالت می کشم خواسته هایم را اعلام کنم، چون 
در دولت های مختلف این حرف ها بارها زده ش��ده 
و هیچ گوش شنوایی نیس��ت. دولت ها همیشه با 
س��لیقه های مختلف می آیند و می رون��د اما انگار 
چیزی که بین همه آنها مشترک است، کم اعتنایی 
به هنر و فرهنگ است. دیگر برای مان سخت است 
بگوییم ما را ببینید، به همین دلیل ترجیحاً دیگر 
در این باره صحبت نمی کن��م. امیدوارم زمانی که 
از رئیس جمهور درباره حوزه فرهنگ و هنر س��وال 
می شود برای س��ومین بار نگوید خانه سینما را باز 

کردیم!«
این در حالی است که ابوالفضل جلیلی، فیلمساز 
که مدعی است تعداد فیلم های توقیفی اش دورقمی 
اس��ت نیز می گوی��د: »همه ما س��ال 92 به آقای 
روحانی رای دادیم... اوایل دولت، من خدمت آقای 
ایوبی رس��یدم، روز سه ش��نبه ای بود. گفت تا روز 
ش��نبه ما از  شما برای فیلمسازی در داخل کشور 
حمایت می کنیم، الان 3 سال است هنوز آن شنبه 

فرا نرسیده!«
همچنین رضا ایرانمنش که از حامیان حس��ن 
روحانی در خرداد 92 بوده نیز انتقاداتش نسبت به 
وی را اینگونه بی��ان می کند: »زمان احمدی نژاد از 
منتقدان ش��دید او بودم اما ام��روز از رأی دادن به 
روحانی پشیمانم، زیرا آقای رئیس جمهور از زمانی 
که آمده جز ش��عار دادن کار دیگری حداقل برای 
س��ینما و هنرمندان انجام نداده اس��ت. در دولت 
احمدی نژاد بر این عقیده بودم که او به هیچ عنوان 
به هنر و هنرمند اهمیت نمی دهد اما راه گفتن این 
موضوع به رئیس جمهور و زیردستان او برای همه ما 
باز بود؛ چه بس��ا خود من بارها این موضوع را به او 
گفتم و درددل کردم و او حداقل کاری که می کرد 
گوش دادن به حرف های ما بود اما متاسفانه آقای 

روحانی از زمانی که آمده همین حداقل کار را هم 
برای ما انجام نداده است«.

مجید مجیدی اما درباره وزیر س��ابق فرهنگ 
می گوی��د: »برخ��ی مواقع بی��ن خودمان صحبت 
می کنیم امکان دارد جای وزرا را تغییر دهند، مثلًا 
دکتر هاشمی )وزیر بهداشت( وزیر فرهنگ می شد و 

جایگاه دیگری را به آقای جنتی می دادند«.
ابراهی��م حاتمی کیا نیز که قبلا اعلام کرده بود 
خرداد 92 به حس��ن روحانی رای داده، در جریان 
جشنواره قبلی و بعد از نشست فیلم بادیگارد گفته 
بود: »من نمی دانم در س��اختار جش��نواره چگونه 
برنامه  ریزی می ش��ود که لزوما 10 تا 20 فیلم وارد 
مسابقه شوند. باید این بچه ها بیایند و کارشان دیده 
شود. بخصوص فیلمس��ازی که رفته در عراق کار 
کرده و هر لحظه احتمال ترور او وجود داشته باید 
مورد احترام قرار گیرد ولی می بینیم که در حاشیه 
جشنواره هستند. من نه به محمد حیدری کار دارم 
و نه حتی به آقای ایوبی و آقای جنتی، بلکه با آقای 
روحانی کار دارم. چطور می ش��ود فیلم هایی از این 
دس��ت وارد مسابقه نمی ش��وند،  حتی اگر ضعیف 
باش��ند. اما به هرحال این موض��وع،  موضوع روز ما 
اس��ت. چه کنیم که هنوز هم مث��ل زمان جنگ 
مسؤولان سمت شمال می ایستند،  در حالی که در 
جنوب جنگ است. خطر پشت مرزهای این کشور 

است و دوستان متوجه نیستند«.
حاتمی کیا همچنین یک س��ال قب��ل از آن در 
مراسم اکران فیلم »چ« در دانشگاه تهران خطاب به 
رئیس جمهور روحانی گفته بود: »می دانم این حرف 
سبب ناراحتی می شود اما مجبورم بگویم که جناب 
آقای روحانی! جریان فرهنگی مردان بزرگ می طلبد 
نه کسانی که نمی توانند 24 ساعت پای حرف های 
خود بایستند. من بابت این نوع سخن گفتن هزینه 
دادم و افتخار من این است که با همین ها هست که 

اسم من پیش شما جوانان عزیز است«.
اف��زون بر این، مه��دی کرم پور یک��ی دیگر از 
کارگردانان حام��ی روحانی، انتقادهای جدی خود 
نس��بت به عملکرد فرهنگی دولت را  در نامه ای به 
حجت الله ایوبی اینگونه می نویسد: »خیال می کردم 
گفتنی ها را برای تان در جلسات خصوصی و عمومی 
گفته ام. به دوستی، به تذکر، به قهر، به شوخی. آنچه 
وظیفه خود می دانستم که باید گفته شود را چون 
دوست یا برادر کوچکی گفتم اما حالا که خارج از 
تعارف ها، مسموع نیست، پس از 2 سال چون رویه 
گذشته ، کتبا و عمومی قلمی  می کنم، تا اقل ثبت 

شود و بماند«. وی ادامه می دهد: »یادمان باشد در 
همان دولتی که حالا مانند لولو از آن یاد می ش��ود 
همه در این سینما فیلم ساختند. یادمان باشد در 
همان دولت قبل نتیجه فجر، اس��کار و برلین یک 
خروج��ی بود. در همان دولت، فرهادی به اس��کار 
معرفی ش��د. من، معادی، کیایی و نعمت الله پروانه 
س��اخت و نمایش گرفتیم. در همان جش��نواره ها 
فیلم کاهانی رد نمی شد. از فیلمساز جوان خواسته 
نمی شد ش��ب اختتامیه خودش از خیر جشنواره 
بگذرد. در دولت نهم، بیضایی هم فیلم ساخت… 
با ش��عر خواندن و لبخند مشکل سینمای ما حل 
نمی ش��ود. حتی اگر حالا تنها علقه  مشترک من و 
شما شاعر محبوب مان باشد. امروز دیگر به چیزی 
بی��ش از زبان ن��رم نیاز اس��ت. مدیریت فرهنگی 
ب��ه گوش ش��نوای واقعی و پایمردی ب��ر قول ها و 
حمای��ت از همه  هنرمن��دان نی��از دارد... نکند در 
پس��اتحریم در میان خیل بنجل های صف کشیده 
برای اخذ طلب های دلاری مان قرار اس��ت از چین، 
هند و اروپای ورشکسته، برای مان سوغات دیگری 

بیاورید؟«
دولت یازدهم که تصور می کرد با در اختیار قرار 
دادن منابع مالی بیش��تر به سینماگرانی که سال 
92 از روحان��ی حمایت ک��رده بودند و تایید بدون 
ضابطه برخی آثار مربوط به آنها و تنگ کردن فضا 
برای طیفی دیگر از س��ینماگران می  تواند حمایت 
شبه روشنفکران سینما را برای مدت ها حفظ کند، 
در طول 4 سال گذشته با انتقادهای تند و تیز آنها 
مواجه شده است. انتقادهایی که برخی از اهالی هنر 
و فرهنگ ترجیح دادند آنها را رسانه ای کنند، برخی 

هم البته نه.
آنچ��ه روش��ن اس��ت اینک��ه رفتارشناس��ی 
رئیس جمه��ور و بس��یاری از کارگ��زاران دولتی و 
همچنین بررسی سوابق آنها در زمان مدیریت شان 
بویژه س��وابق سیاسی شخص رئیس جمهور نشان 
می دهد مطالبات شبه روشنفکران نمی تواند تناسب 
زیادی با روحیه اعضای دولت یازدهم داشته باشد. 
این واقعیتی است که در 4 سال اخیر نیز خود را به 
وضوح نمایان کرد و رفتارهای نمایشی هم نتوانست 

مانع ظهور و بروز این واقعیت شود. 
اگرچه باید دوباره اش��اره کنیم اینها نقدهایی 
اس��ت که جریان همراه آقای روحانی در سال 92 
امروز بر س��ر دولت می کوبن��د و از آن رویگردانند؛ 
نقدهای جریان انقلابی بشدت بیشتر و تخصصی تر 
است که آن خود جایی مطول برای بحث می طلبد.

روزنه

اصحاب فرهنگ چه نظری دارند؟

خط یک قطار شهری اصفهان امسال به صورت کامل به  بهره برداری می رسد
معاون استاندار اصفهان با اشاره به تحول عظیم 
در روند س��اخت مت��روی اصفهان در س��ال های 
گذش��ته گفت: در سال های گذشته پیشرفت های 
بزرگی در س��اخت قطار ش��هری اصفهان صورت 
گرفته و بدون ش��ک امس��ال کل خ��ط یک قطار 
ش��هری به بهره برداری می رسد. محمدعلی طرفه 
در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به آخرین وضعیت 
ساخت قطارشهری اصفهان و حومه و پیگیری های 
صورت گرفته در این زمینه اظهار داشت: به نظر من 
تح��ول صورت گرفته در عملی��ات اجرایی و آماده 
ش��دن متروی اصفهان برای بهره برداری به عوامل 

مختلفی بازمی گردد. 

بهبود شرایط ساخت قطار شهری ■
معاون عمرانی اس��تاندار اصفهان به بهبود شرایط 
س��اخت قطارش��هری اصفهان اش��اره کرد و گفت: 
نیروهای اجرایی کارگاه ها عملکرد خوبی داش��تند و 
پیمان��کاران بخش تجهیزات فعالی��ت خوبی صورت 
دادند. وی ادامه داد: تجهیزات مترو به گونه ای اس��ت 
ک��ه میزان قاب��ل توجهی از تجهی��زات آن در بخش 
فرمان، اجرایی و حمل ونقل باید از خارج کشور تأمین 
شود و خوشبختانه پیمانکاران اجرایی این کار، از جمله 
پیمانکارانی به شمار می رفتند که توانایی خرید، انتقال 
و نصب آن را بخوبی داش��تند. طرفه درباره همسویی 
مدیریت استان با مدیریت شهری اصفهان در زمینه 

س��اخت این پروژه گفت: همین مساله تاکنون باعث 
بهره برداری حدود 12 کیلومتر از خط ش��ده و امروز 
تعدادی از ایس��تگاه های خط ی��ک آن راه افتاده و با 
پیگیری ساعت به ساعت پروژه، شرایط همه روزه بهتر 
می شود که بدون شک در چند ماه آینده خط یک به 

طور کامل به بهره برداری می رسد.
آخرین وضعیت ساخت خط 2 و 3 ■

وی خاطرنش��ان کرد: از سوی دیگر فعالیت های 
خوبی در خط 2 و 3 نیز صورت گرفته و باید گفت این 
دو خط نیز از الزامات اساسی کار به شمار می روند. در 
واقع برای ما اهمیت بسیاری دارد که عملیات اجرایی 
خط 2 نیز به س��رعت شروع ش��ده و به بهره برداری 

برس��د. وی پیرامون توجه مدیریت استان به موضوع 
رفع آلودگی هوای کلانش��هر اصفهان و برنامه ریزی 
صورت گرفته در این زمین��ه گفت: در برنامه جامع 
کنترل آلودگی هوای اصفه��ان، فصل ها، بخش ها و 
پروژه های مشخصی دیده شده که باید در زمان تعیین 
شده اجرا شود تا بتوانیم زمینه رفع آلودگی را فراهم 
کنیم. طرفه افزود: مترو و تقویت حمل ونقل عمومی 
در این برنامه دیده شده و تحولات انجام شده در شهر 
اصفهان در بخش های مختلف، یکی از نتایج اجرای 
این برنامه به شمار می رفت. وی اضافه کرد: در حال 
حاضر استفاده از مترو و وسایل حمل ونقل عمومی به 

طور جدی پیگیری می شود.
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